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Agendapunt 6a Kaderbrief 2020     

 

Vraag 1: Wij / Petrine van Olst 

 

Wat is het verschil tussen de Netto-schuldquote bij de jaarstukken 

2018 en die in de Kaderbrief 2020? 

Beantwoording V1:  

 

De netto schuldquote bestaat uit een teller en een noemer. In 

de jaarrekening 2018 was sprake van incidenteel hogere 

grondverkopen. Dit leidt tot hogere bate, maar ook een afname 

van de netto-schuld.  

Zowel in de teller als noemer zit een positief effect en daarom 

een netto schuld quote van 106% (zie ook blz. 82 en de 

toelichting op blz. 83 in de jaarstukken 2018). 

In 2019 daalt de netto schuld verder, maar zijn de verwachte 

baten lager dan in 2018. Hierdoor is de schuld-quote 2019 naar 

verwachting hoger dan in 2018. Maar de netto-schuld is dus wel 

lager (circa € 15 miljoen t.o.v. 31/12/2018). 

Naar aanleiding van de technische vraag hebben we de tabel op 

blz. 6 van de Kaderbrief uitgebreid (de jaren 2017 en 2018 zijn 

toegevoegd en we voegden een regel met de ‘netto-schuld’ toe). 

Deze tabel is duidelijker dan het door het BBV voorgeschreven 

format.  

En maakt inzichtelijk dat de netto-schulden dalen en ook welke 

baten de komende jaren verwacht worden en hoe dan de netto-

schuld quote uitpakt.  

 

De tabel pasten we ook, aan de meest recente inzichten met 

betrekking tot de liquiditeitsprognose (bijvoorbeeld met 

betrekking tot de grondverkopen) aan. De netto-schuld daalt 

hierdoor naar verwachting sneller dan in de eerdere versie van 

de Kaderbrief opgenomen. We passen de toelichting in de 

kaderbrief over de ontwikkeling van de schulden en schuldquote 

aan. Deze treft u aan in de bijlage bij de stukken voor de 

commissie. In de versie voor de raad nemen we de nieuwe cijfers 

op.  

Vraag 2: Wij / Petrine van Olst 

 

Welke bedragen / voorstellen zitten in de voorgestelde € 10 miljoen 

onttrekking aan algemene reserve voor bestemmingsreserves? 

Beantwoording V2:  

 

Het voorstel is om bestemmingsreserves in stellen en circa € 10 

miljoen te onttrekken aan de algemene reserve.  

 

 
 

Categorie 1 => aanpak ondermijning, intensiveren integratie en 

participatie van asielgerechtigden en inzet op Greenport 



Lansingerland 

 

Categorie 2 => onderzoekskosten mobiliteit/parkeerbeleid, 

centrumontwikkeling Bergschenhoek, Regionale afspraken 

woningmarkt, netwerkstudie Randstadrail, Bosland, Middengebied 

(zie vraag 4), inzet transformatie Jeugdhulp en personeelskosten 

cultuurhuis 

 

Categorie 3 => investeringen infra en vastgoed; voorbeelden zijn 

aanleg calamiteitenweg Klappolder, metropolitane fietsroutes en 

infrastructuur Bosland 

Vraag 3: CU/ Jurjen Dieleman & 

CDA/Matthijs Ruitenberg  

Hoe is de kostenopbouw van de investeringen in Bosland, zowel het 

afvalbrengstation (ABS) als de weg?  

Beantwoording V3:  

 

In totaal wordt voorgesteld voor de vernieuwing van het ABS 

rekening te houden met een totale investering van € 3,5 miljoen. In 

het collegeprogramma is reeds € 1,5 miljoen opgenomen voor de 

investering in het ABS. In deze kaderbrief stelt het college voor 

aanvullend € 1,0 miljoen op te nemen voor het ABS en 1,0 miljoen 

voor de aanpassing van de infrastructuur m.b.t. het ABS. 

 

Hiernaast is om de wenselijke bredere gebiedsontwikkeling van 

Bosland te bekijken voor 2 jaar jaarlijks € 150.000 benodigd. 

Mogelijke investeringen voor deze bredere gebiedsontwikkeling 

worden in een volgende kadernota opgenomen. 

Vraag 4: CU/ Jurjen Dieleman 

 

Hoe verhouden de kosten middengebied (blz 15) zich met de 

bestaande begroting / aanvraag Kaderbrief 2020?  

Beantwoording V4:  

 

De kosten voor de samenwerking op het niveau van het 

Middengebied zijn incidenteel van aard. Abusievelijk is deze post in 

de bijlage met gedetailleerde voorstellen niet volledig opgenomen. 

Voor 2020 en 2021 is jaarlijks € 170.000 benodigd en voor 2022 € 

120.000. We passen dit aan in het definitieve stuk en stellen voor 

bij de meerjarenbegroting 2020-2023 ook deze bedragen te storten 

in de te vormen reserve onderzoekskosten. Omdat reeds twee maal 

€ 50.000 was opgenomen, leidt dit tot een hogere onttrekking aan 

de algemene reserve van € 360.000.  

Vraag 5: VVD/ Ed van Santen Hoe is vrachtwagenparkeren opgenomen in deze Kaderbrief? 

Beantwoording V5:  We zijn in regionaal verband en ook met vertegenwoordigers van de 

bedrijventerreinen (o.a. Prisma en Klappolder) in overleg over 

vrachtwagen-parkeren. Hieruit komen momenteel geen 

maatregelen met financieel effect voor deze kaderbrief.  

Vraag 6: algemeen De financiële bijlage is niet helemaal eigenstandig te lezen? Is een 

leeswijzer mogelijk?  

Beantwoording V6:  We maken een leeswijzer en voegen deze bij de stukken. 

Vraag 7: Vormen reserves Hoe loopt de besluitvorming over het instellen en vullen van de 

reserves?  

Beantwoording V7: De beslispunten in het raadsvoorstel zijn aangepast. We stellen voor 

om de reserve Sociaal Domein bij de Zomerrapportage 2019 te 

vormen, gezien de compensatie die in de meicirculaire 2019 is 

opgenomen.  

Voor de overige reserves stellen we voor om bij de 

meerjarenbegroting 2020-2023 de reserves te vormen en stortingen 

te doen.  

Vraag 8: Leefbaar 3B/ Wouter In het Collegeprogramma (pag 27) staat  dat er in 2019 3 extra 



Hoppenbrouwer professionals worden aangetrokken om bijstandsgerechtigden te 

begeleiden. 

In 2020 nog eens 3 extra professionals. 

Graag verneem ik hoeverre deze ambitie in de kaderbrief 2020 is 

opgenomen en of deze uitbreiding van 6 fte nog nodig  is gelet op 

de stabilisering van het aantal bijstandsgerechtigden.  

Beantwoording V8:  Het college behoudt de ambitie om met alle 

bijstandsgerechtigden aan de slag te gaan richting werk. Volgens 

ons uitvoeringsplan ‘Werken Werkt!’ zetten we hiervoor zowel in 

op maatwerk voor bijstandsgerechtigde inwoners als op 

werkgeversdienstverlening. Op deze manier zorgen we zowel 

voor ‘werkfitte’ inwoners als voor banen voor deze inwoners. 

Met de 3 extra professionals verlagen we de caseload van onze 

uitvoeringsprofessionals, waardoor zij het benodigde maatwerk 

kunnen bieden aan onze inwoners. Dit doen onze professionals 

overigens niet alleen, maar in samenwerking met diverse 

aanbieders van activerings- en re-integratietrajecten. En met de 

verschuiving van het resterende budget naar Economie 

versterken we onze werkgeversdienstverlening. Met een 

arbeidsmarktoffensief gericht op een gunstiger vestigingsklimaat 

zorgen we voor meer banen voor onze werkzoekende inwoners. 

Vraag 9: Leefbaar 3B/ Wouter 

Hoppenbrouwer 

De pilot "Het nieuwe Wij" wordt afgeraamd met 50.000. Wat is de 

reden van deze aframing. Wat is het beoogd maatschappelijk effect 

van deze pilot. 

Beantwoording V9: De eerste groep deelnemers is in april gestart bij Het Nieuwe Wij. 

Op korte termijn start een tweede groep, waarna er meer groepen 

volgen. Er zijn financiële middelen nodig voor o.a. de 

coachingskosten.  

De aframing van € 50.000 verwachten wij terug te krijgen met een 

subsidie vanuit de arbeidsmarktregio voor het project Perspectief 

op Werk dat we ook aan Het Nieuwe Wij kunnen besteden. Hiermee 

vullen we het benodigd budget dus weer aan. Uitgangspunt is om 

het komend jaar goed te monitoren: uitstroom uit de bijstand als 

gevolg van het Nieuwe Wij in relatie tot overblijvend BUIG-budget.  

Het project is een initiatief van een aantal Lansingerlandse 

ondernemers die zich richten op arbeidsparticipatie van 

bijstandsgerechtigden. De ondernemers zetten hun netwerk in voor 

de werkzoekenden. De ondernemers nemen hierbij (een deel van) 

de re-integratie van de werkzoekenden op zich door te investeren in 

leer-werktrajecten, stageplaatsen, taalcursussen en trainingen. Het 

beoogd maatschappelijk effect is om zoveel mogelijk mensen uit te 

laten stromen naar betaald of vrijwilligerswerk. 

Vraag 10: Leefbaar 3B/ Wouter 

Hoppenbrouwer 

Het snippergroen is nu structureel 2,5 ton opgenomen  

(tot op heden incidenteel). Het aantal m2 snippergroen neemt m.i. 

af en op een x moment is er geen snippergrond meer. 

Is het daarom niet verstandiger om het toch incidenteel op te 

nemen in de programmabegroting. 

Beantwoording V10:  In deze kaderbrief is voor het snippergroen incidenteel  

€ 200.000 in 2020 en 2021 aan opbrengsten opgenomen. Omdat het 

aantal m2 snippergroen afneemt, is deze post incidenteel.  

Vraag 11: CDA/ Dave Bergwerff Ontmoetingsplekken voor ouderen in de wijk realiseren of 

versterken: Sint Petrus, De Snip, Ontmoet, De Leeuwerik. 

Zover het CDA weet is er geen sprake van een te realiseren 



ontmoetingsplek voor ouderen in De Snip. Kunt u uitleggen waarom 

De Snip hier genoemd wordt? 

Beantwoording V11: De partij die geïnteresseerd is in de koop en de herontwikkeling van 

de Snip, realiseert op die plek een aantal woningen voor ouderen en 

een restaurant met terras. De centrale ligging maakt dat deze plek 

zich kan ontwikkelen tot een aantrekkelijke ontmoetingsplek voor 

de groeiende groep ouderen in Bleiswijk. 

 

 


